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Orientering fra administrerende direktør 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 

1. Styret tar saken til orientering. 
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1. Tvistesaker  
Nedenfor følger en oversikt over pågående KOFA-saker og rettslige prosesser som Sykehusinnkjøp HF 
håndterer per 9. september 2022.  
 
 

KOFA-saker:  

Anskaffelse   Tvistetema   Status   

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Telemark HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Vestfold HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt.   

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av mange helseforetak  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helgelandssykehuset HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helse Bergen HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av mange helseforetak  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helse Stavanger HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt.  

Nasjonal anskaffelse av 
hurtigtester  

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.  

KOFA fant at klagen klart ikke kunne 
føre frem og avviste saken. 
  

Nasjonal anskaffelse av 
legemidler til behandling av 
kreftsykdommer  

Påstand om brudd på kravet 
til etterprøvbarhet.   

Saken er avvist av KOFA med 
begrunnelse at saken er 
uhensiktsmessig for behandling i KOFA. 
  

Nasjonal anskaffelse av 
legemidler til behandling av 
kreftsykdommer  

Påstand om at det foreligger 
plikt til å avlyse 
konkurransen.  

KOFA fant at det var gjort feil som 
innebærer avlysningsplikt for deler av 
konkurransen.  
  

Nasjonal avtale om  Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.  

Saksbehandling pågår. Tilsvar og 
merknader sendt.   
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ambulansebiler – avrop 
foretatt av mange 
helseforetak  

Nasjonal rammeavtale om 
anskaffelse av antigen 
hurtigtester SARS-CoV-2 
(Covid-19) 

Påstand om at konkurransen 
må avlyses fordi flere 
tilbydere skulle vært avvist. 

KOFA kom til at fire av åtte av 

leverandører skulle vært avvist. De kom 

videre frem til at feilene som var begått 

kan rettes, og at det derfor ikke 

foreligger noen avlysningsplikt. 

 

Nasjonal rammeavtale om 
levering av legemidler til 
behandling av Wilsons 
sykdom 

Påstand om ulovlig 
tildelingskriterium, samt 
brudd på 
likebehandlingsprinsippet. 
 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal anskaffelse av 
reisebyråtjenester 
(Pasientreiser) 

Påstand om at tilbudsfrist er 
satt for kort og favoriserer 
eksisterende leverandør.  
 

Klagen avvist som uhensiktsmessig for 

behandling, da den klart ikke vil føre 

frem. 

Nasjonal rammeavtale om 
levering av legemidler til 
behandling av 
kreftsykdommer 

Påstand om brudd på 
regelverket som innebærer 
at det foreligger 
avlysningsplikt.  
 

Saksbehandling pågår. Siste 

kommentarer sendt inn.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av UNN HF 

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Innlandet HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av OUS HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Innlandet HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helse Bergen HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Ikke-akutt pasienttransport 
til Helse Stavanger HF 
 

Klage knyttet til tidligere 
behandlet klage av KOFA i 
samme sakskompleks. 
 

Klagen ble avvist som for sent fremsatt. 
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Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Østfold HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar under 

utarbeidelse.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av OUS HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar under 

utarbeidelse. 

 

Rettslige prosesser:   

Anskaffelse   Tvistetema   Status   

Nasjonal anskaffelse av 
hurtigtester SARS-CoV-2 
(covid-19) 

Midlertidig forføyning for å 
stanse kontraktsinngåelse.  

Kjennelse om forbud mot inngåelse av 
kontrakt avsagt av domstolen uten at 
Sykehusinnkjøp HF fikk anledning til å 
uttale seg. Tilhører samme 
sakskompleks som KOFA-sak om 
nasjonal rammeavtale om anskaffelse 
av antigen hurtigtester SARS-CoV-2 
(Covid-19). Saken følges opp.  

Nasjonal anskaffelse av 
undersøkelseshansker 

Midlertidig forføyning for å 
stanse kontraktsinngåelse. 
 

Saken ble trukket. Hevingskjennelse 
avsagt.  

Nasjonale avtale på 
ambulansebiler kategori C 
 

Krav om erstatning for 
positiv kontraktsinteresse 
som følge av brudd på 
anskaffelsesreglene. 
 

Tilsvar under utarbeidelse. 

 

 

2. Språkrådet – rapportering om bruken av bokmål og nynorsk i 

2021  
Sykehusinnkjøp er omfattet av språkloven, og Språkrådet fører årlig tilsyn med foretaket, og gir 

tilbakemelding på bruk av nynorsk og bokmål. Sykehusinnkjøp har krav om minst 25 prosent av hvert 

skriftspråk på nett, i dokumenter, skjema og sosiale medier. Rapporten fra 2021 viser at vi er langt 

unna å nå dette målet på alle plattformer. Enkelte tiltak er allerede iverksatt, og det er også satt opp 

møte med Språkrådet for å få bistand til hvordan foretaket kan jobbe bedre med språk og 

målformer. 

3. Rundebord antikorrupsjon 
Sykehusinnkjøp HF deltok 29.august i et rundebord om antikorrupsjon i spesialisthelsetjenesten. De 

fire regionale helseforetakene med sine administrerende direktører, Sykehusinnkjøp HF og 

Sykehusbygg HF var deltagere. Transparency International Norge deltok også. Rundebordet jobbet 

med ulike case knyttet til misligheter og korrupsjon og resultatet skal videreføres i et nasjonalt 
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arbeid som involverer alle regioner og helseforetak. Sykehusinnkjøp HF er deltager i arbeidsgruppen 

og deltok som moderator for rundebordet.  

4. Oppstart arbeid knyttet til Åpenhetsloven 
Sykehusinnkjøp HF er omfattet av lov om virksomheters åpenhet og arbeid med grunnleggende 

menneskerettigheter og anstendige arbeidsforhold". Loven gjelder fra 1. juli 2022. Loven pålegger 

Sykehusinnkjøp HF en informasjonsplikt og en plikt til å gjennomføre aktsomhetsvurderinger som 

skal redegjøres for. Sykehusinnkjøp HF har startet arbeidet med å innføre prosesser for å ivareta de 

nye lovkravene.  

5. Nyansattsamlinger  
Etter en pandemipause arrangerte vi igjen nyansattsamling i Vadsø i august. Fordi det er mange som 

er ansatt siden forrige samling i 2019, ble det invitert bredt. Det resulterte i at vi måtte arrangere to 

samlinger, hhv 24.-25. og 25.-26. august, med totalt 83 deltakere. Innholdet i samlinga var av både 

faglig og sosial art, og målet var å bygge kultur, bli kjent med hverandre og med hovedkontoret. 

Blant temaene på samlinga var styrearbeid, etikk, historien om foretaket, effektivt arbeid i Teams og 

Sharepoint, praktisk personvern, innsyn og offentlighet, og medarbeiderskap. Tilbakemeldingene i 

evalueringa er svært gode, og rangeres som 4,7 av 5 på totalinntrykk. 

6. Helseforetakenes anbudsseminarer  
Sykehusinnkjøp HF arranger tre store fagseminarer i Oslo området for anskaffelsene TNF-BIO, 

Onkologi og MS i september. På fagseminaret gjennomgås eksisterende og kommende anskaffelse i 

tillegg til rene faginnlegg. Hovedandelen av deltagere er spesialister innen terapiområdet. Totalt er 

det nærmere 500 deltagere der et mindretall deltar digitalt. Dette er de første fysiske seminarene 

etter pandemien. Foreløpig evaluering viser godt faglig utbytte i linje med tidligere år. 

7. Videre arbeid med styringsmodell 
Ny styringsmodell for flerregionale og nasjonale anskaffelser ble godkjent i AD møtet 20. juni 2022. 

Sykehusinnkjøp HF skal lede en arbeidsgruppe som skal utarbeide et forslag til plan for 

implementering av styringsmodellen. Arbeidsgruppen består av ressurser fra de regionale 

helseforetakene og Sykehusinnkjøp HF. Arbeidet starter opp i september og forslag til plan for 

implementering skal leveres i løpet av høsten. 

8. Kriteriesett- implementering 
Kriteriesettet for samordning av anskaffelser ble godkjent i AD-møtet den 20. juni 2022, etter at 

oppdraget med å etablere forslag til slikt kriteriesett, ble gitt av eierne i oppdragsdokumentene for 

2021 og 2022. Kriteriesettet skal nå tas i operativ bruk, og det skal anvendes som metode for å 

vurdere hvilket nivå de enkelte anskaffelsene skal gjennomføres på (lokalt, regional eller nasjonalt).  

En intern arbeidsgruppe i Sykehusinnkjøp HF utarbeider nå en plan for implementering av 

kriteriesettet. Plan for implementering og tilhørende aktiviteter knyttet til opplæring mv. ferdigstilles 

i løpet av oktober måned. Sykehusinnkjøp HF sine kontaktpersoner i de regionale helseforetakene 

holdes orientert om arbeidet gjennom høsten. 

https://www.forbrukertilsynet.no/apenhetsloven#aktsomhetsvurderinger
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9. Verktøy for konkurransegjennomføring og 

kontraktsadministrasjon (KGV/KAV) 
Administrerende direktør vil gi en muntlig orientering i styremøtet om status i arbeidet.  

10. Innovativ anskaffelse av kontrolltårn  
Sykehusinnkjøp HF, divisjon sør-øst har gjennomført en anskaffelse av utvikling av løsning for 

«Kontrolltårn for planlegging og gjennomføring av operasjoner på sykehus» for Oslo 

universitetssykehus HF. Bakgrunnen er at mange operasjoner blir avlyst eller utsatt kun dager eller 

timer før inngrepet er planlagt, noe som resulterer i dårlig utnyttelse av ressurser og 

operasjonsstuer. Det er derfor behov for en digital løsning som kan bistå med å gjøre planlegging av 

operasjoner enklere og mindre manuell, samtidig som antall avlyste eller utsatte operasjoner 

reduseres. En slik løsning finnes ikke i dag, og anskaffelsen er derfor gjennomført ved bruk av 

prosedyren innovasjonspartnerskap, der hensikten er å samarbeide med markedet for å utvikle en 

løsning. Kontrakt ble inngått i juni med KPMG AS. Utviklingsløpet er planlagt til å ta 18 måneder, 

etter dette vil kunden ha opsjon på å anskaffe den ferdig utviklede løsningen uten å måtte 

gjennomføre en konkurranse. I tillegg til OUS har også øvrige helseforetak i Helse Sør-Øst RHF og 

Helse Vest RHF mulighet til å kunne kjøpe den utviklede løsningen. En slik løsning vil også være av 

interesse utenfor Norge. 

11. Kunstig intelligens  
I august signerte Sykehuspartner HF rammeavtale og avropsavtale med Philips Norge AS på kjøp av 

løsning for bruk av kunstig intelligens innen bildediagnostikk. Det er første gang et norsk offentlig 

sykehus planlegger å ta i bruk denne typen løsning og målet er å effektivisere bruken av ressurser, 

kunne gi raskere og mer nøyaktig diagnose og redusert ventetid for pasientene. Anskaffelsen er 

gjennomført som en konkurransepreget dialog og er en av de første anskaffelsene der den nye 

kontraktsmalen for SSA-lille sky er tatt i bruk. Prosjektet har vært ledet av Vestre Viken HF, og 

Sykehusinnkjøp HF, divisjon sør-øst har bistått i gjennomføring av anskaffelsen. Rammeavtalen 

gjelder for alle helseforetak i Helse Sør-Øst RHF samt for UNN.  

12. Arendalsuka  
Arendalsuka 2022 ble arrangert 15.-19. august. Det antas å være en av Norges største møteplasser 

med over 150 000 deltagere og mer enn 155 arrangementer. Sykehusinnkjøp HF, divisjon legemidler 

deltok med tre personer, og avdeling samfunnsansvar tilsvarende. Sykehusinnkjøp HF var i forkant 

kontaktet for å delta i debatt innen tre legemiddelrelaterte områder. Erfaringen er at dette er en 

sentral møteplass for dialog. Et betydelig antall tilbakemeldinger var glad for Sykehusinnkjøp HF sin 

tilstedeværelse som underbygger viktigheten av å delta i det offentlige ordskifte. RHF ledelse deltok 

også under flere arrangementer. Sykehusinnkjøp HF, divisjon legemidler hadde kontakt før og under 

arrangementet med RHF ledelse.  
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13. Revisjon av gevinstmetodikk og -veileder  
Sykehusinnkjøp HF skal bistå helseforetakene med å oppnå økte gevinster. For å synliggjøre de 

økonomiske gevinstene er det utviklet metodikk og rapporteringer som legges frem for regionene, 

både på strategisk og taktisk nivå.  

For å harmonisere arbeidet mellom divisjonene ble det i 2020 innført en gevinstveileder som skulle 

sikre en mest mulig lik håndtering. Sykehusinnkjøp HF har nå gjort seg en del erfaringer og ser et 

behov for å ta dette arbeidet videre, bl.a. gjennom revisjon av gevinstveilederen, videreutvikling av 

veilederens steg 3 (realisert gevinst) og utvikle metodikk for kvalitative gevinster. Arbeidet skal 

gjennomføres gjennom arbeidspakker frem til sommeren 2023, og de regionale helseforetakene vil 

involveres i prosessen.  

Arbeidet vil også sikre at rapporteringene er i tråd med ønsker og behov hos regionene og 

involvering skjer etter behov. 

14. The European Healthcare Procurement Awards 2022  
I forbindelse med The European Healthcare Procurement Awards 2022 har Sykehusinnkjøp HF, 

divisjon legemidler sendt inn «Norwegian antibiotics tender with environmental criteria» i 

kategorien «sustainability». 

Amgros har på vegne av Nordisk Legemiddel Forum (NLF) sendt inn «Nordic tender with 

environmental criteria» i kategorien «innovation & procurement excellence». Avgjørelse vil foreligge 

i siste halvdel av september. 

15. Sykehusinnkjøp HF deltager for å utvikle ny standard 
Sykehusinnkjøp HF har i tre år deltatt i en norsk speilkomite for utviklingen av en ny EU-standard for 

integritet og ansvarlighet i offentlige anskaffelser. Standarden er nå blitt godkjent og publisert av EU-

kommisjonen og fått navnet NS-EN 17687. Standarden skal gi innkjøpsorganisasjoner veiledning i 

hvordan man skal ivareta integritet, ansvarlighet og transparens i anskaffelsesprosesser. 
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